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РУДИ  МЕТАЛУ РУДИ  МЕТАЛУ 
Ç Íîâèì 2016 ðîêîì!Ç Íîâèì 2016 ðîêîì!

Коли проб'є дванадцята година,Коли проб'є дванадцята година,

І старий рік зустрінеться з новим,І старий рік зустрінеться з новим,

Хай пощастить і вам, і нашій Україні,Хай пощастить і вам, і нашій Україні,

Ми зичимо, щоб посміхнулись ви!Ми зичимо, щоб посміхнулись ви!

Хай казку принесе на крилах вечір,Хай казку принесе на крилах вечір,

І казка щоб затрималась на вік,І казка щоб затрималась на вік,

І під ялинку щоб чарівні речіІ під ялинку щоб чарівні речі

Приніс вам щедрий Новий рік!Приніс вам щедрий Новий рік!
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Дорогі друзі!Дорогі друзі!
Від імені Центрального комітету профспілки 

металургів і гірників України щиро вітаю вас з Но-
вим 2016 роком та Різдвом Христовим!

Рік, що минає, для всіх нас був непростим і дуже 
важливим. У надскладній економічній ситуації, 
що торкнулася не лише гірничо-металургійного 
комплексу, але й усієї України,  наша профспілка 
твердо стояла на позиції захисту прав та інтересів 
трудящих ГМК. Не все нам удавалося. Але ми не 
опускали рук, не відступали, наполегливо шукали 
шляхи і можливості вирішення найважливіших за-
вдань, поставлених перед нами VI з'їздом профспілки 
металургів і гірників України. Переконаний, що в 
новому році  ми продовжимо рух до наших цілей 
і спільно зможемо здолати всі труднощі, знайти 
правильні рішення задач, що стоять перед нами.

Наступного року кожна ланка нашої профспілки 
– від первинки до Центрального комітету – повинна 
активізувати дії, спрямовані на захист соціально-
економічних прав та інтересів членів ПМГУ, зроби-
ти все для зміцнення профспілкової солідарності і 
підвищення ефективності нашої боротьби. Упевне-
ний, що разом ми гідно виконаємо ці завдання. 

Від щирого серця бажаю вам і вашим сім'ям миру, 
добра, злагоди, спокою і радості! Бажаю вам зберегти 
в новому році оптимізм, бажання і готовність змінити 
своє життя на краще.

                    Сергій КОМИШЕВ, 
голова Центрального комітету ПМГУ.                                           

 Шановні члени профспілки
 металургів і гірників України, 

молодь, дорогі ветерани!

Наближаються найулюбленіші свята українців: Новий  

рік  і  Різдво Христове. Від імені міського комітету ПМГУ  

мені приємно всіх привітати з ними.
Незважаючи на всі загальнодержавні труднощі та над-

складну ситуацію в гірничо-металургійному комплексі 

України, до Нового року криворіжці готуються,  його 

чекають, з ним пов’язують кращі надії на грядуще.
Кінець 2015-го для підприємств нашої галузі – 

дуже несприятливий. Трудові колективи пережива-

ють оптимізацію, виробництво працює не на повну 

потужність. Нинішня ситуація, як ніколи, вимагає від 

гірників та металургів витримки, мудрості, гуртуван-

ня, а профспілкових лідерів спонукає до дієвих кроків, 

принциповості в питаннях збереження колективів, захи-

сту прав та інтересів працівників. Активна громадянська 

позиція – це одне з пріоритетних завдань для кожного 

з нас.  Я вдячний усім небайдужим членам галузевої 

профспілки, які своєю активною позицією, ініціативністю 

зміцнюють авторитет ПМГУ. Упевнений, що всі разом 

ми зможемо здолати будь-які негаразди, нам під силу 

будь-яка висота.
    Нехай новий 2016 рік для всіх буде щедрішим за мину-

лий: на матеріальні блага, сердечне тепло, доброзичливість 

колег, любов близьких та рідних, гармонійні стосунки. 

Нехай діти радують батьків, а батьки впевнено покла-

даються на своїх нащадків. Вірте у власні сили, даруйте 

оточуючим свої найкращі почуття, будьте турботливими 

і уважними до тих, хто поруч. Усім – міцного здоров’я і 

оптимізму!
Анатолій МАКАРЕНКО, 

    голова Криворізького міського комітету ПМГУ.

 

ПРИЙМІТЬ 

ЩИРІ ВІТАННЯ

ВІТАЮТЬ ПРОФЛІДЕРИ

 Напередодні Нового року редакція нашої газети 
традиційно отримала святкові привітання на адресу 
членів профспілки металургів і гірників України від 
профспілкових лідерів первинних організацій  ПМГУ 
підприємств Кривбасу. Зміст усіх текстів – з тривож-
ними нотками, зважаючи на обстановку в галузі, місті, 
країні. А от побажання – життєствердні.  

 Ось деякі з них. «Бажаю, щоб Новорічна ніч, за-
кривши двері в минулі негаразди, широко відчинила їх 
трьом заповітним подругам – Вірі, Любові й Надії. Хай 
кожна з них наповнить оселі українців радістю і весело-
щами.  Зичу всім щастя, гараздів, нехай серця повнять-
ся теплом, а життєві ниви колосяться добром» (Юрій 
ДЕРКАЧ, профлідер «Кривбасзалізрудкому»). 
«Незважаючи на холодну зимову пору, нехай буде 
комфортно в кожній родині, у кожному трудовому 
колективі, тепло й затишно – в домівках та на серці» 
(Юрій БОБЧЕНКО, «АрселорМіттал Кривий 
Ріг»). «Хай Новий рік увійде у ваші оселі з добром, 
злагодою і достатком, з надією і натхненням для 
нових здобутків. Хай ваше життя осяє Боже благо-

словення, а оптимізм утвердить вас на добрі справи!» 
(Анатолій ФИЛОНЕНКО, профлідер Південного 
ГЗК). «Бажаю жити у мирі та злагоді, у гармонії з 
собою, нехай збуваються заповітні мрії!» (Анатолій 
ЛОГАЧОВ, Інгулецький ГЗК).  «Нехай у кожного 
вистачає здоров’я, зусиль, енергії для того, щоб до-
стойно перемагати життєві труднощі, нехай кожен 
день буде наповнений корисними справами» (Дми-
тро ВАСИЛЬЧЕНКО,  Центральний ГЗК). «Існує 
новорічна прикмета. Чим більше людей ви привітаєте, 
тим більше удачі буде в новому році. Отже, пригощай-
те рідних, друзів, колег солодощами, мандаринами, 
даруйте один одному радість, насолоджуйтесь кожною 
миттю життя!» (Наталія ШАМРИЦЬКА, Північний 
ГЗК). «Усім – щасливого Нового року і віри в краще!» 
(Віктор СЧАСТЛИВИЙ, «ЄВРАЗ Суха Балка»). До 
цих побажань приєднуються Олександр ВОЛКОВ 
(«Кривбасвибухпром»), Василь ФУРГАЛО («Ко-
рум КЗГО»), Ірина БУХАЛО («Кривбаспромводо-
постачання») та інші профлідери.
                                                                         Редакція.

і Н і ї і

ПОБАЖАННЯ – ЖИТТЄСТВЕРДНІПОБАЖАННЯ – ЖИТТЄСТВЕРДНІ

З надією на З надією на НОВИЙ РІКНОВИЙ РІК
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 ВИСВІТЛЮВАТИ ВИСВІТЛЮВАТИ 
ПОТРІБНО КОЖНУ ПОДІЮПОТРІБНО КОЖНУ ПОДІЮ

    З першого питання, яке було 
основним, доповідав голова 
постійної комісії міськкому 
з інформаційної роботи 
Юрій Деркач (профспілковий 
л і д е р  К р и в о р і з ь к о г о 
залізорудного комбінату). 
Юрій Леонтійович детально 
зупинився на формах і ме-
тодах, які використовують 
міський комітет профспілки 
та первинні профспілкові 
організації з метою ши-
рокого висвітлення своєї 
діяльності.

 Формувати у криворізьких 
членів ПМГУ профспілкову 
культуру, надавати їм прав-
диву інформацію допо-
магають профспілкові га-
зети і бюлетені, інші ЗМІ, 
сайти профкомів перви-
нок ПМГУ підприємств, 
інформаційні та фотостенди 
в організаціях, структурних 
підрозділах підприємств, 
іміджева продукція з ло-
готипом ПМГУ, зовнішня 
реклама на вулицях міста. 
Великого значення з даного 
питання Криворізька міська 
організація профспілки надає 
творчим конкурсам, які си-
стемно проводить з метою 
активізації членів ПМГУ. 
Так, уже традиційним став 
конкурс серед журналістів 
н а  к р а щ і  п у б л і к а ц і ї , 

фоторепортажі. У 2013 році 
успішно провели конкурс 
на кращий профспілковий 
стенд (конкурс стимулював 
первинні організації до онов-
лення старих інформаційних 
стендів). Побачивши стенди 
в первинних організаціях 
«АрселорМіттал Кривий Ріг», 
Криворізького залізорудного 
комбінату, Інгулецького, 
Південного, Північного 
гірничо-збагачувальних 
к о м б і н а т і в ,  Г і р н и ч о -
електромеханічного та Ав-
тотранспортного технікумів, 
конкурсна комісія відзначила 
високий рівень інформаційної 

роботи в названих первинках. 
У 2014 році відбувся конкурс 
мотиваційних плакатів «В 
об'єктиві – наша профспілка». 
Плакат-переможець конкур-
су зі слоганом «З турботою 
та відповідальністю про 
людину праці» Олени Гор-
батюк з Північного ГЗК був 
розміщений на календарях 
на 2015 рік. 1 листопада 
2015 року завершився фото-
конкурс «Молоде обличчя 
профспілки», метою якого 
було показати участь молоді 
в профспілкових заходах. 
Автори 8 кращих робіт (на 
пленумі можна було побачи-
ти ці фотографії) заохочені 
преміями.

 Юрій Деркач у своїй 
доповіді також розповів 
про досвід крупних первин-

них організацій щодо «про-
сування» профспілкової 
інформації до профгруп, до 
рядових членів профспілки. 

В обговоренні питання 
гласності та інформаційного 
забезпечення профспілкової 
організації взяли участь го-
лова профкому студентів пер-
винки ПМГУ Автотранспорт-
ного коледжу КНУ, заступник 
голови комісії міськкому з 
інформаційної роботи, Мико-
ла Дутко та  заступник голови 
профкому ПМГУ Північного 
ГЗК Григорій Пилипенко. 
Вони поділилися з колегами 
власним досвідом роботи.

 Голова Криворізького 
міськкому ПМГУ Анатолій 
Макаренко акцентував ува-
гу присутніх на необхідності 
продовження роботи з 
пропаганди цілей і за-
вдань профспілки, а також 
щодо посилення мотивації 
профспілкового членства з 
допомогою профспілкових 
ЗМІ і газет підприємств, 
бюлетенів, інтернет-ресурсу, 
міських телебачення і 
радіо. Він підкреслив, що 
висвітлювати потрібно кож-
ну профспілкову подію. 
Окрім цього, профкомам 
первинок також реко-
мендовано: естетично по-
кращити (де необхідно) 
профспілкові стенди; щоро-
ку проводити в первинних  
організаціях підприємств 
мотиваційні творчі конкур-
си на профспілкову темати-
ку; посилити роботу комісій 
профкомів з питань гласності, 
проводити навчання для її 
членів.

 НЕ МЕНШ ВАЖЛИВІ НЕ МЕНШ ВАЖЛИВІ 
ПИТАННЯПИТАННЯ

Про готовність підприємств 
ГМК Кривбасу, первин-

ки яких стоять на обліку 
в Криворізькій міській 
організації ПМГУ, до робо-
ти в осінньо-зимовий період 
2015-2016 рр. доповідав 
завідуючий відділом охорони 
праці – головний технічний 
інспектор міськкому Олек-
сандр Кучер. Заслухавши 
інформацію Олександра Во-
лодимировича,  профкомам 
підприємств рекомендовано 
контролювати виконання 
в повному обсязі заходів, 
терміни яких перенесені, 
вести постійний контроль 
за дотриманням робото-
давцями «Санітарних норм 
мікроклімату виробничих 
приміщень».

 Під час обговорення 
організаційних питань сло-
во брали Юрій Бобченко, 
Федір Супрун, Анатолій 
Меньшов, Сергій Басараб, 
Ігор Худик (представники 
«АрселорМіттал Кривий 
Ріг»), Василь Фургало («Ко-
рум Криворізький завод 
гірничого обладнання»), 
Олександр Волков («Крив-
басвибухпром»), Анатолій 
Филоненко (Південний ГЗК), 
Юрій Деркач (Криворізький 
залізорудний комбінат).   

   Завершився пленум урочи-
стим моментом – церемонією 
нагородження переможця та   
призерів фотоконкурсу «Мо-
лоде обличчя профспілки». 
Подякувавши всім учасникам 
конкурсу, Анатолій Макарен-
ко вручив авторам кращих 
робіт дипломи та премії. 
Перше місце зайняла робо-
та голови цехового комітету 
рудоуправління Південного 
ГЗК Олександра Фатєєва 
(він — на нижньому фото 
справа).

О. НОВАЧЕНКО, 
фото автора.

НА ПЛЕНУМІ МІСЬККОМУ ПМГУ

ГЛАСНІСТЬ ГЛАСНІСТЬ ЯКЯК ШЛЯХ ДО ДОВІРИ ШЛЯХ ДО ДОВІРИ
Черга денна ІІІ пленуму Криворізького міського 

комітету профспілки металургів і гірників України (2 
грудня) складалася з кількох пунктів. 

На обговорення членів міськкому виносилися такі 
питання: про інформаційну роботу в Криворізькій 
міській організації ПМГУ; про готовність підприємств 
до осінньо-зимового періоду; організаційні тощо.
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ЗНАКОВЫЕ СОБЫТИЯ

ПЕРВОЕ ЗАСЕДАНИЕ – НА СЕВГОКЕ
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На праздник, посвященный зре-
лому возрасту профсоюзной орга-
низации, в нарядном малом зале 
ДК Северного ГОКа собрались 
профсоюзные работники, члены 
профактива, ветераны профсо-
юзного движения, руководители 
предприятия, а также все, кто хотел 
сказать добрые слова в адрес пер-
вички и её профсоюзного лидера 
Натальи Шамрицкой – человека с 
неуёмной энергией и не равнодуш-
ного ко всему происходящему. Сре-
ди желанных гостей был и  пред-
седатель Криворожского горкома 
ПМГУ Анатолий Макаренко. 

Как было отмечено на торжестве, 
профсоюзная  первичка СевГОКа 
имеет богатую историю, она старше 
предприятия на 3 года. Сегодняш-
ние лидерские позиции СевГОКа 
достигнуты и благодаря успешной 
деятельности профсоюзной орга-
низации во имя человека труда. 
На всех этапах своей истории она 
была и сегодня остается генерато-
ром идей, в авангарде по многим 
направлениям. Об этом, а также о спло-
ченности и  твердом характере «севго-
ковцев» говорил А.Макаренко. Много 
теплых слов было сказано в адрес мо-
лодого лидера первички Натальи Шам-
рицкой – внешне хрупкой женщины, 
но решительной и смелой, с огромной 
внутренней силой. Наталья Анатольев-
на – достойный преемник принципи-
ального и всегда имеющего свою точку 

зрения Василия Шведа, который тут 
возглавлял первичную организацию 16 
лет (к сожалению, его уже нет с нами). 
Затем  А.Макаренко выполнил прият-
ную миссию – вручил Почетные гра-
моты ЦК ПМГУ Сергею Степашкину 
(председателю ревизионной комиссии 
первички), Валентине Токарчук (бух-
галтеру профкома), Почетные грамо-
ты Криворожского горкома Анатолию 
Палиенко (члену спортивно-массовой 

комиссии профкома), Виталию Фесуну 
(члену культурно-массовой комиссии 
профкома), активистке Карине Берков-
ской. Благодарность Криворожского 
горкома за весомый личный вклад в 

развитие профсоюзного движения 
вынесена Наталье Шамрицкой и 
её заместителю Григорию Пили-
пенко (они — на фото). Григория 
Григорьевича за 15 лет работы на 
профсоюзной ниве хорошо знают в 
коллективах, уважают за высокую 

самоорганизацию, компетент-
ность и щепетильность в вопро-
сах защиты человека труда, за то, 
что для него нет второстепенных 
вопросов, все – главные. 

    Высокие социальные гаран-
тии «севгоковцев» – результат 
командной работы всех звеньев 
профсоюза, а также умение проф-
кома решать жизненно важные 
для коллектива  вопросы путем 
деловых переговоров с админи-
страцией. На торжестве директор 
по персоналу и социальным во-
просам СевГОКа Виталий Пахо-
мов отметил, что у руководства 
комбината и профсоюза цель 
одна – обеспечить перспективу и 
социальное развитие комбинату. 
А когда есть взаимопонимание, 

трудности преодолеваются легче.
    День рождения – это радость обще-

ния, музыкальные подарки, конечно же, 
торт со свечами. Всё это на 55-летии 
первичной организации имело место. 
А ещё – было ощущение сплоченной 
семьи, где готовы друг друга поддер-
живать всегда.

Оксана ШАХМОТЬ.
Фото Александра БУДКО.

ДВЕ ПЯТЁРКИ –ДВЕ ПЯТЁРКИ –  за защиту и заботуза защиту и заботу
Первичная профсоюзная организация Северного ГОКа объединяет почти 10 

тысяч  членов ПМГУ, из которых около 3 тысяч – работники 14 предприятий-
аутсорсеров. В начале декабря  одной из самых крупных первичек профсою-
за металлургов и горняков Украины исполнилось 55 лет. 

НА ПЛЕНУМЕ ЦК ПМГУ 

ПЛЮС НАГРАДЫ К 25-ЛЕТИЮПЛЮС НАГРАДЫ К 25-ЛЕТИЮ
16 декабря в Днепропетровске состоялись заседание президиума 

и III пленум Центрального комитета ПМГУ.
На заседании президиума были рассмотрены проекты по-

становлений по вопросам, вынесенным на пленум. Обсуж-
дены предложения правительства относительно пенсионно-
го обеспечения работников профессий, входящих в Список 
№1 и Список №2, а также позиция ПМГУ. Центральный 
комитет призвал Федерацию профсоюзов Украины к неза-
медлительным действиям по защите интересов работников 
промышленных отраслей.

В повестку дня пленума ЦК было внесено несколько 
вопросов. Первый из них посвящен информационной 
работе в профсоюзе металлургов и горняков Украины. С 
докладом на эту тему выступил председатель ЦК Сергей 
Комышев. Он вкратце охарактеризовал информационный 
ресурс, который создан и работает в профсоюзе на данный 

момент. Определил три основных направления в органи-
зации информационной работы во всех звеньях ПМГУ. 
Это – информационное сопровождение всей деятельности 
профсоюза, финансовое обеспечение информационной 
работы, подготовка кадров и обучение профактива.

 Согласно повестке дня, пленум рассмотрел внутрипроф-
союзные вопросы, по которым приняты соответствующие 
постановления.

Вторая часть пленума прошла в торжественной обстанов-
ке, имела позитивный настрой и была посвящена 25-летию 
ПМГУ. Большая группа профактивистов и профсоюзных 
работников ( в том числе 10 криворожан) получила награды 
Центрального комитета. 

По материалам сайта ЦК ПМГУ.
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З ДУМКОЮ ПРО МИРНИЙ ДЕНЬ

ДУШЕВНЕ СВЯТО

 
На 85-й день на-

родження КПВП  до 
трудового колек-
тиву завітали гості: 
криворізький міський 
голова Юрій Вілкул, 
голова Криворізького 
міського комітету 
ПМГУ Анатолій Ма-
каренко, керівник 
С а к с а г а н с ь к о г о 
району Валерій Без-
зубченко, колеги, 
вихованці підшефної 
школи №74 та інші. 
Усі вони говорили 
про  неоціненну роль 
«Кривбаспромводо-
постачання», яке несе 
воду в кожну домівку, 
на кожне підприємство 
Кривого Рогу і при-
леглих районів,  ба-
жали трудівникам 
миру, затребуваності, 
достойної зарплати, соціальної захищеності, а також берегти 
в колективі славні традиції. Одна з них – усіляко підтримувати 
своїх ветеранів – людей, які самовіддано працювали на автори-
тет підприємства. 

 За словами голови профкому ПМГУ «Кривбаспромво-
допостачання» Ірини Бухало, на врочистості запросили 15 
ветеранів, які в різні роки відповідально трудилися на  дільницях 
підприємства. Цих заслужених людей під бурхливі оплески залу 
тепло привітали на сцені. У бесіді після свята вони зізналися, що 
дуже задоволені  увагою з боку молодих колег. Такі врочистості, 
а також традиційні зустрічі в День людей похилого віку – це 
яскраві моменти їх пенсійного життя.

Цього дня 27 достойних представників трудового колективу 
заохотили нагородами різних рівнів (вони — на верхньому 
фото). На сцену піднімалися Ганна Маркіна (її стаж роботи 
30 років), Тетяна Тишко (на підприємстві – 33 роки), Зоя 

Білоус, Микола Затворний (обидва тут 
трудяться по 28 років), Ігор Зінченко 
(23), Світлана Попова (20) та інші.

Були відзнаки також від підприємства 
і профкому. Їх вручав головний 
інженер Костянтин Борщ. 

«Кривбаспромводопостачання» – це 
трохи більше 1 тисячі людей. Звісно, 
можна тільки здогадуватися, де  цей 
невеликий колектив бере  внутрішні 
резерви для достойного виживання в 
бурхливому морі сьогодення. Благо-
получчя вам та процвітання! 

О.НОВАЧЕНКО,  фото автора.
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Трудовий колектив державного промислового підприємства «Кривбаспромводопоста-
чання» (КПВП) нині переживає не найкращі часи. Різних проблем вистачає, що, безпереч-

но, позначається на настрої людей у повсякденні. Але треба було бачити, якими світлими 
були обличчя, як сяяли очі трудівників, коли на врочистостях з нагоди 85-річчя «Кривбас-
промводопостачання»  зазвучав гімн рідного підприємства.  Присутні стоячи, вкладаючи 

душу в кожен рядок, співали про «велику воду Кривбасу». Мені, журналісту, відразу 
стало зрозуміло, як тут пишаються своїм підприємством, як цінують своє робоче місце, 

як люблять і поважають свій колектив. І, знаєте, так стало тепло на душі. Тому що такій 
команді однодумців і патріотів – під силу достойно пережити всі негаразди.
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Краще один раз побачити

 

ТРИ ЯСКРАВІ ДНІ

 З 25 по 27 листопада в Кривому Розі пройшли засідання 
постійної комісії ЦК ПМГУ з інформаційної роботи та навчання 
голів комісій і профспілкових працівників, активістів, які за-
ймаються інформаційною роботою в територіальних комітетах 
і первинних організаціях нашої профспілки. Учасниками цих 
заходів  стали понад 30 членів ПМГУ з різних областей України. 
Навчання відбулися  на базі двох первинних профспілкових ор-
ганізацій: Південного ГЗК і «АрселорМіттал Кривий Ріг».  

 Відкрив засідання комісії і навчання перший заступник голови 
Центрального комітету ПМГУ Валерій Гавриленко. У його виступі 
прозвучала інформація про ситуацію в ГМК, про головні напрями 
роботи Центрального комітету, про труднощі, які відчувають у 
своїй роботі первинні організації. Також Валерій Миколайович 
говорив про роль відкритості ПМГУ, про необхідність розширен-
ня інформаційного поля профспілки, про залучення до створення 
і поширення інформації активних членів ПМГУ.

 Необхідні для лідерів знання учасники семінару отримали під 
час занять і тренінгів на тему «Ефективні форми комунікації». 
Їх провела директор компанії «НОВА ПЕРСОНА» Інна  Но-
вицька.

ПІЗНАВАЛЬНО, ЦІКАВО, ІНФОРМАТИВНО

    Один день (26 листопада) був повністю присвячений обміну 
досвідом інформаційної роботи. Зранку до вечора делегація 
провела в екскурсіях. Точкою відправлення став Криворізький 
міський комітет ПМГУ. Представники різних організацій з 
цікавістю роздивилися фотогалерею та профспілковий стенд у 
вестибюлі, ознайомилися зі змістом газети міської організації 
профспілки «Під знаком руди і металу», сказали, що деякі наші 
напрацювання візьмуть до уваги. У своєму вітальному слові 
голова Криворізького міськкому ПМГУ Анатолій Макаренко 
налаштував присутніх на плідну роботу, розповів про пріоритетні 

напрямки міськкому в інформаційній сфері.
З позитивними емоціями представники профспілкової делегації 

перебували на  Південному ГЗК. Гостей зустрічали голова проф-
кому первинки ПМГУ  Анатолій Филоненко та його заступник 
Олександр Чайніков. Відвідали музей трудової слави комбіна-
ту, профком, Палац культури і творчості, де звернули увагу на 
профспілкову атрибутику, оформлення стендів. Профлідери  не 
тільки поділилися досвідом роботи  профкому з означеної теми, 
а й відповіли на численні запитання гостей. Наприклад, Анатолій 
Семенович надав докладну інформацію щодо діючого Колектив-
ного договору підприємства, який відповідає високим стандартам 
(фото 2). У методичному кабінеті профкому учасники семінару 
могли взяти з собою друковану продукцію (фото 1). За словами 

гостей, інформаційна робота на цьому комбінаті проводиться 
на високому рівні, про що свідчать і сучасний сайт профкому 
первинки Південного ГЗК, і достойного дизайну профспілкові 
стенди в усіх структурних підрозділах, і методичні посібники 
для членів ПМГУ, і тісний зв'язок профкому з корпоративною 
газетою «За агломерат». 

 Не менше вражень профспілкові працівники і активісти от-
римали від відвідин первинки «АрселорМіттал Кривий Ріг» 
(фото 5). Голова профкому Юрій Бобченко, тепло привітавши 
делегацію, поділився 
з присутніми унікаль-
ним досвідом проф-
кому, у тому числі 
стосовно соціального 
захисту трудівників 
в умовах зменшення 
кількості персона-
лу (фото 3). Юрій 
Вікторович розповів 
про проблеми, які на-
разі турбують проф-
актив, і про кроки, 
які здійснює профком 
для покращення си-
туації. Інформаційна 
робота в первинній 
організації «Арсе-
лорМіттал Кривий 
Ріг» – теж приклад 

для наслідування. Уже 10 років профком випускає одне з кращих 
профспілкових видань в Україні – газету «Вместе профинфо». 
Достойного рівня сайт, профспілкові стенди, фотогалерея, мето-
дична література, буклети, книги, відеосюжети на профспілкову 
тематику – цьому, за словами заступника голови профкому 
Федора Супруна, який супроводжував делегацію, приділяється 
належна увага. Та новий час диктує нові підходи. Тому профком 
уже давно робить ставку і на такі дієві способи донесення інфор-
мації, як виступи профлідерів на центральному телебаченні, 
інформування членів ПМГУ з допомогою зовнішньої реклами 

(бігбордів,  сітібордів), соціальної мережі тощо.  
 Пізнавальною була зустріч з редакцією газети «Вместе проф-

инфо» та її редактором Віктором Біликом.  

ЗА КРУГЛИМ СТОЛОМ

 Завершенням навчальної програми став круглий стіл «Інфор-
маційна робота: сучасні завдання та шляхи їх вирішення». Під 
час засідання  сформували пропозиції до проекту постанови III 
пленуму ЦК ПМГУ.

 Перед тим, як керівник інформаційно-аналітичного центру ЦК 
ПМГУ Наталія Усенко надала можливість кожному з учасників 
триденного семінару висловитися з означеної теми, до слова запро-
сили Світлану Вавілову, редактора газети «За агломерат» (Півден-
ний ГЗК) та Марину Омельницьку, начальника служби інфор-
мації Криворізького залізорудного комбінату (газета «Шахтар 
Кривбасу»). 
З  вис тупів 
криворізьких 
журналістів 
с тало зр о-
зуміло,  що 
п р о ф к о м и 
н а з в а н и х 
к о м б і н а т і в  
змогли нала-
годити  плідне 
співробітниц-
т в о  з  р е -
дакціями кор-
поративних 
газет, а тому друкують там усю профспілкову  інформацію без 
обмежень. За такі тандеми можна тільки порадіти, адже на деяких 
крупних підприємствах редакціям газет суворо заборонено навіть 
згадувати слово «профспілка».

 Запам’ятався виступ заступника голови профкому гірничого 
департаменту ПО ПМГУ «АрселорМіттал Кривий Ріг» Сергія 
Басараба (фото 6). Сергій Іванович  закликав розвивати інфор-
маційні ресурси, орієнтуючись на прогресивну молодь; активно 
використовувати зовнішню рекламу в місті; креативно підходити 
до виготовлення іміджевої продукції, нестандартно проводити 

розважальні заходи для членів ПМГУ (з кон-
курсами, розіграшами лотереї).  

 Слід зазначити, що під час обговорен-
ня інформаційного питання торкнулися 
і суміжних тем: мотивації профспілкового 
членства, відмови від психології споживача;   
подальшого навчання профспілкових ак-
тивістів, юридичного супроводження членів 
ПМГУ  тощо. Про користь семінару сказали 
всі учасники, серед них – заступники голів 
профкомів Олександр Чайніков (Південний 
ГЗК), Володимир Павленко (Криворізький 
залізорудний комбінат), Павло Третьяков 
(Північний ГЗК), член комісії з інформаційної 
роботи профкому «ШЛЯХПОСТАЧ КР» 
Олександр Перетятько, голова дільничного 
комітету РУ-4 «ПРОМРЕМОНТУ» Леонід 
Савонік та інші. 

Оксана ШАХМОТЬ, фото автора. 
 

Новий час диктує нові підходиПротягом нинішнього року Криворізька міська 
організація профспілки металургів і гірників Ук-
раїни неодноразово приймала профспілкові деле-
гації з інших регіонів України. До нас колеги їдуть 
за досвідом. І, слід зазначити, повертаються додо-
му окриленими та в піднесеному настрої. А нади-
хають, за їх зізнаннями, криворізька гостинність,  
колорит індустріального міста, отримані знання.  

6 7
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 ДОБРА ТРАДИЦІЯ

З а п і з н е н н я м 
– ні, телефони 
– у беззвучному 
режимі, у руках 
– ручки і блок-
ноти, вітаються 
– активність і 
д о п и т л и в і с т ь , 
піднята рука дає 
право задати запи-
тання.  Приблизно 
такі правила діяли 
весь рік для 66 
слухачів Школи 
профспілкового 
лідера.  Її організував Криворізький 
міський комітет ПМГУ для  профспілкових працівників і 
активістів з різних первинок. У грудні, після останнього за-
няття на тему «Конфліктологія та робота з запереченнями», 
слухачі Школи перейшли в інший статус – випускників.

Окрім того, що активісти поповнили свій багаж знань з 
профспілкової тематики і   психології, вони ще й подружи-
лися. Рольові ігри та тренінги їх згуртували, багатьом  допо-

могли розкритися, стати впевненішими, 
дали поштовх до самовдосконалення, 
самоосвіти.

Спільні фото (їх – два, тому що в Школі навчалися дві групи: 
«південна» і «північна») робили з хорошим настроєм – після 
того, як отримали Свідоцтва про закінчення профспілкового 
навчання. 

Ну що ж, екзамен витримали! Випускникам хочеться поба-
жати бути 
світочами 
у  с в о ї х 
колекти-
вах. І не-
хай нові 
з н а н н я 
стануть у 
н а г о д і 
– на ко-
р и с т ь 
н а ш о ї 
сп ільної 
справи.

8

Вітати з Днем святого Миколая дітей – сиріт, учнів і студентів навчаль-
них закладів, які стоять на обліку в Криворізькій міській організації 
ПМГУ, – добра традиція. І нинішнього року міський комітет профспілки  
закупив, згідно з поданими профлідерами навчальних закладів списками, 
солодкі подарунки 
до цього чудового 
свята.

 У середині грудня 
профактивісти на-
вчальних закладів 
забрали солодощі, 
щоб у своїх ко-
лективах роздати 

їх напередодні свята. Криворізький 
міський комітет подбав, щоб майже 600 учнів і студентів, обділених 
батьківською турботою,  День святого Миколая зустрічали з пода-
рунками від профспілки.  

Наш кор.
На фото: у міськкомі – представники Політехнічного коледжу 

КНУ (1) та Українського політехнічного технікуму (2).

ШКОЛА 
ПРОФЛІДЕРА

Солодощі до Дня святого МиколаяСолодощі до Дня святого Миколая

ЕКЗАМЕН ВИТРИМАЛИЕКЗАМЕН ВИТРИМАЛИ

Фотоінформація О.МИХАЙЛОВОЇ.   Фотоінформація О.МИХАЙЛОВОЇ.   

2

1
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Преподаватели учебного центра «Агапа» во главе с его 
директором Сергеем Капитулой сделали всё возможное, 
чтобы профсоюзное  мероприятие не показалось студентам 
– представителям разных курсов Украинского политехни-
ческого техникума –  монотонным. Обучение, включающее 
мини-лекцию «История и современные задачи ПМГУ», 
упражнения на активизацию эмоционального состояния 
участников, развитие коммуникации, сплочение ребят, уме-
ние работать в команде, прошло в дружеской и непринуж-
денной обстановке. А ещё – подарило море положительных 
эмоций, в том числе многочисленным болельщикам. 

Студенты первого курса, будущие электромеханики, 
Игорь Опольский и Евгений Бойко в интервью сказали: 
«Всё было здорово, 3 часа пролетели не заметно, мы с удо-
вольствием и дальше будем принимать активное участие в 
профсоюзных мероприятиях».

Довольна результатом и профсоюзный лидер Татьяна 
Вельгус. Ей – слово:

–  Профсоюзный тренинг мы провели впервые. Цель – 
показать роль нашего профсоюза в объединении людей, 
научить ребят координировать совместные действия, дове-

рять друг другу. В скором времени наши студенты вольются 
в рабочие коллективы. На мой взгляд, коммуникативные 
навыки помогут им адаптироваться на производстве, а 
знания о профсоюзе металлургов и горняков Украины – 
принять  взвешенное решение относительно профсоюзного 
членства.

    Конечно же, по поводу проведения этого мероприятия 
были переживания, волнения, ведь такой формат для нас 
новый… Участникам тренинга понравилось. И это – самое 
главное!   

  Искренне хочется сказать много добрых слов в адрес 
городского комитета ПМГУ и его председателя Анатолия 
Кирилловича Макаренко за поддержку нашей инициативы 
в проведении обучающего тренинга. Благодарность – про-
фессиональным тренерам  учебного центра «Агапа»: Сергею 
Капитуле, Александру Гуку, Татьяне Бояриной. Особенно 
ценно внимание к пожеланию заказчика, обратная связь, 
высокая ответственность и индивидуальный подход. Тре-
нинг был с продуманным сюжетом и интересными конкур-
сами. Все 30 участников были вовлечены в происходящее, 
никто не остался без внимания, постоянно поддерживался 
интерес. 

   Завершилось мероприятие вручением грамот. Они юным 
криворожанам еще долго будут напоминать о том ярком со-
бытии. К слову, в тот же день, Татьяна Вельгус,  пользуясь 
случаем, от имени профкома за неравнодушие и участие в 
жизни родного техникума поощрила активную молодёжь.

Оксана ШАХМОТЬ.
Фото автора, а также профкома Украинского 

политехнического техникума.

«Ни шагу назад, ни шагу на месте, «Ни шагу назад, ни шагу на месте, 
только вперёд и только вместе!»

9

Такой девиз активных людей стал лейтмотивом проф-

союзного мероприятия, которое проводилось для сту-

дентов Украинского политехнического техникума. А 

конкретнее – трёхчасового тренинга «Мотивация участия 

молодёжи в профсоюзном движении», инициированном 

председателем профкома первички ПМГУ этого учебного 

заведения Татьяной Вельгус. 

МОТИВАЦИОННЫЙ ТРЕНИНГМОТИВАЦИОННЫЙ ТРЕНИНГ
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 Таким девізом  можна охарактери-

зувати атмосферу засідання  за кру-

глим  столом, яке проходило 1 груд-

ня в Криворізькому професійному 

гірничо-металургійному ліцеї. При-

свячене воно було Всесвітньому дню 

боротьби зі СНІДом.
А «ми» – це лідери  учнівського 

самоврядування з дванадцяти 
професійно-технічних навчальних 
закладів нашого міста, а також на-
ставники молоді. З проникливими 
словами  звернулася до всіх присутніх  
методист  Криворізького  навчально-
методичного центру  профтехосвіти 
Тамара Керницька. Суть її виступу 
була такою: існують тисячі хвороб, 
а здоров’я у нас одне. Бережіть його 

змолоду.   
Відверта розмова відбулась із  прак-

тичним психологом Центру плануван-
ня сім’ї та репродукції людини Людми-
лою Айзенштейн. Уважно сприймали  
презентацію очільника криворізького 
представництва Всеукраїнської   бла-
годійної  організації «АСЕТ»  Андрія 
Вороніна. Цікавим було обговорення 
відеороліка з Галиною Денгаур,  прак-
тичним психологом Криворізького 
професійного гірничо-металургійного 
ліцею.

 У підсумку молодь разом з викла-
дачем Криворізького професійного 
транспортно-металургійного ліцею  
Надією  Либою «виростили» і «ви-
плекали»  Квітку здорового способу 
життя. 

 Щоб всі читачі були успішні і 
здорові в наступаючому 2016 році,  
до уваги – узяті з доповіді Надії Либи 
поради. Перше, дотримання режиму 
дня. Якщо ви будете спати з 21-ї до 
24-ї години, буде відпочивати  розум, з 
23-ї до години ночі – відновлюватися 
життєва енергія, з першої до третьої 
години ночі – емоційні сили. Осно-
ва всього – гігієна та загартування 
організму плюс  позитивні емоції.  Се-
ред інших порад – раціональне харчу-
вання, фізична активність і – головне: 
творіть добро! Ще мати Тереза гово-
рила: «Добро, зроблене тобою, завтра  
забудуть. І все ж – твори добро»! Ми 
відповідальні не лише за вчинене зло, 
а й за добро, якого не робимо! 

Наш кор.

УСІ МИ РОДОМ З ДИТИНСТВА

Аліна Д'ЯКОНОВА:
–Як і більшість дівчат,  я мріяла  

бути в новорічну ніч принцесою, і 
моє бажання здійснилося. 

Яка історія цього новорічного ко-
стюму? Він мені дістався у спадок 
від старшої двоюрідної сестри. Сво-
го часу костюм їй пошила мама, для 
новорічного балу в школі. Слід сказа-
ти, що я довго чекала, коли підросту 
і він буде на мене. Нарешті – моє 
бажання реалізувалося! Відчуття в 
костюмі принцеси були не-
перевершеними! Я була цен-
тром Всесвіту, мені говорили 
компліменти, захоплювалися 
красивим нарядом.  

  Те новорічне свя-
то (2005 рік) зга-
дую з  певною 
н о с т а л ь г і є ю . 
Адже тоді було 
безтурботне ди-
тинство. Кож-
ного Нового 
року ми сім’єю 
з б и р а є м о с я 
і зі  сміхом 
згадуємо веселі 
історії з дитин-
ства. 

Оксана ХУДА:
– Це – мій перший Новий рік у 

новорічному костюмі. Чому Діда 
Мороза? Зараз розкажу. Той Но-
вий рік я зустрічала в дитячому 
садочку. Костюми нам принесла 
вихователька. Вона запропону-
вала вибрати той, який більше 
подобається. Оскільки я була 
найбільшою в групі, а саме це 
вбрання було чималеньким, то 

вибір був зроблений автоматично 
без мене. До речі,  одягнутися в ко-

стюм Діда Мороза  я погодилася не 
відразу. Та на інших дітях цей костюм 

просто висів і їм зовсім не личив. 
Але це ще не все. Новий рік ми зустрічали без Снігуроньки 

(хоча я так мріяла нею бути!). Напевно, тому цей випадок 
з дитинства найбільше врізався в пам'ять.  Фото зроблене 
в 2003 році.

Скільки б років не пройшло, але для мене Новий 
рік залишається теплим, сімейним святом, з безліччю 
подарунків, коли вся родина в піднесеному настрої 
збирається навколо ялинки.

Оксана мріяла бути Снігуронькою, Оксана мріяла бути Снігуронькою, 
а Аліна – принцесою а Аліна – принцесою 

Підготував Олександр ГОРБУЛЯ.

Дівчатка, яких ви бачите на фото, – нині студентки 

Гірничо-електромеханічного коледжу КНУ, опановують 

спеціальність  економіста. Оксана ХУДА і Аліна Д'ЯКОНОВА 

– уже дорослі, але зізнаються, що іноді так приємно по-

ринути спогадами в дитинство. На наше прохання вони 

принесли дитячі фотографії, зроблені під час святкування 

Нового року.

З ВІДПОВІДАЛЬНИМ ПІДХОДОМ

«МИ – НЕ БАЙДУЖІ ДО ЖИТТЯ!» 



ПІД ЗНАКОМ РУДИ І МЕТАЛУ№ 11 (153) грудень  2015  року

Свідоцтво про реєстрацію ДП № 1025 
від 3 березня 2003 року 

Газета віддрукована в КП«Криворізька друкарня» 
50050, м. Кривий Ріг,  пр. Металургів, 28. 

Тел. 90-63-34. Газету надруковано офсетним друком. 
За якість друку газети відповідальність несе друкарня.

1 друк. аркуш, формат А4, обсяг 12 стор. 
Наклад 1500, зам. 3124.

РЕДАКТОР – Оксана ШАХМОТЬ

Номер зверстаний  
Мариною Морозовою.

РУДИ i МЕТАЛУ
Під знакомПід знаком Видання Криворізької міської організації 

профспілки металургів  і гірників України
Адреса редакції: 50101, м. Кривий Ріг,

пр. Металургів, 36-а.
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 Обниматься –  полезно!
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– Конечно же, были и труд-
ности. К примеру, в январе 
государство оставило без 
финансирования 5 наших 
детско-юношеских спортив-
ных школ. Если бы не вмеша-
тельство профсоюза метал-
лургов и горняков Украины 
и не помощь городских вла-
стей, более 2 тысяч детей 
оказались бы на улице, а 30 
тренеров-преподавателей – 
без работы,  – продолжает 
разговор Татьяна Алексан-
дровна. – Но в преддверии 
Нового года хочется всё же 
говорить о приятном. Ведь 
хорошего в жизни нашей ор-
ганизации тоже – не мало. 
Физкультурно-спортивному 
обществу «Украина» и го-
родскому СК «Металлург» 
(а это – 72 коллектива физ-
культуры) удалось прове-
сти 400 запланированных 
мероприятий. Среди них 
– спартакиады: среди проф-
спортактива металлургов и 
горняков Кривбасса (в Затоке 
Одесской области);   круп-
ных промышленных пред-
приятий; коллективов физ-
культуры предприятий до 3 
тысяч трудящихся; научных 
и учебных заведений; отрас-
левых горкомов профсоюзов; 
студенческая. В целом, учи-
тывая все этапы соревнова-
ний, в спорт было вовлечено 
более 60 тысяч криворожан. 
Огромная благодарность 
за поддержку и понимание 
горкому ПМГУ, профкомам 
предприятий, учебных и на-
учных заведений, ФОК «Юж-
ный ГОК», спортклубам «Се-
верное сияние», «Богатырь», 
«Молодость», «Горняк», 
«Ингулец», «Локомотив».

– Назовите представи-
телей спортклубов пред-
приятий ГМК Кривбасса, 
которые, не смотря на 
сложную обстановку в 
стране, промышленной 
отрасли, продолжают ра-

довать земляков своими 
победами на международ-
ном уровне. 

– Мы гордимся нашими 
чемпионами, победителя-
ми, призерами чемпионатов 
мира, Европы, Украины, 
заслуженными мастерами 
спорта и мастерами спорта 
международного класса. Вот 
их имена – Виктория Рыбова-
лова (пулевая стрельба – тре-
нер Геннадий Чапала), Татья-
на Савенко (самбо – тренер 
Анатолий Кантур), Антон 
Гончаров, Максим Исаев 
(плавание – тренер Сер-
гей Трофименко), Виталий 
Никифоров (тайский бокс 
– тренер Сергей Лавренко), 
Олег Михайленко (армспорт 
– тренер Сергей Карачун), 
Игорь Моисеев (армспорт). 
Этот список можно продол-
жать долго. Дай, Бог, чтобы 
и в дальнейшем наша криво-
рожская земля не оскудела на 
такие таланты!

– Татьяна Алексан-
дровна, недавно Вы ез-
дили в Днепропетровск 
на торжественное со-
брание,  посвященное 
25-летию Центрально-
го   физкультурно-спор-
тивного клуба «Метал-
лург». Я знаю, что Ваш 
вклад в развитие рабоче-
го спорта также был отме-
чен.  Расскажите немного 
об этом торжестве. 

– Это праздничное меро-
приятие организовал Цен-
тральный комитет профсою-
за металлургов и горняков 
Украины, чтобы выразить 
уважение  и благодарность  
спортсменам-членам ПМГУ, 
организаторам физкультур-
ной и спортивной работы в 
первичных профорганизаци-
ях, руководителям и сотруд-
никам спортивных клубов 
предприятий ГМК, всем, кто 
помогает движению рабочего 
спорта.

От Кривого Рога была деле-
гация во главе с председателем 
горкома ПМГУ Анатолием 
Кирилловичем Макаренко. 
С приветственным словом к 
присутствующим обратил-
ся председатель ЦК ПМГУ 
Сергей Петрович Комышев.  
Об истории и достижени-
ях клуба «Металлург» рас-
сказал  первый заместитель 
председателя ЦК профсоюза, 
председатель ЦФСК «Метал-
лург» Валерий Николаевич 
Гавриленко. Было отмече-
но, что сегодня, благодаря 
плодотворной деятельности 
физкультурно-спортивного 
клуба и территориальных 
профсоюзных организаций, 
мы по праву гордимся чемпи-
онами Европы и мира, при-
зерами Олимпийских игр. Но 
все же  главным достижением 
клуба за минувшую четверть 
века является многотысяч-
ный отряд физкультурников 
– металлургов и горняков, 
которым профсоюз дает воз-
можность развиваться, вести 
здоровый образ жизни. Ко-
нечно, было приятно слы-
шать в свой адрес, а также 
Криворожской городской 
организации ПМГУ добрые 
слова за пропаганду рабочего 

спорта, за действенную под-
держку талантливых спор-
тсменов.  

В числе многочисленных 
гостей, приехавших поздра-
вить ЦФСК «Металлург» 
с 25-летием,  были первый 
вице-президент Националь-
ного олимпийского комитета 
Украины Равиль Сафиуллин, 
председатель Центрального 
совета ФСО «Украина» Ни-
колай Цыпло и др.

– Что загадаете в Ново-
годнюю ночь?

– Новый год – это самый 
любимый праздник, так как 
связан с волшебством. Верю, 
что все наши добрые поже-
лания сбудутся. Сейчас са-
мое главное (и не только для 
Украины) – это мир. Кривой 
Рог – очень гостеприимный и  
стабильный город. Мы хотим 
и дальше жить в мире и со-
гласии, самосовершенство-
ваться, развивать любимый 
город, а «воевать» мы при-
выкли только на спортивных 
площадках, завоёвывая «зо-
лото», «серебро» и «бронзу». 
Всем – богатырского здоро-
вья и новых побед!

С.ПОРТИВНАЯ.
 Фото автора.

   ВРЕМЯ ИТОГОВ

СПОРТИВНЫЙ ГОД БЫЛ ЩЕДРЫМСПОРТИВНЫЙ ГОД БЫЛ ЩЕДРЫМ
На события, встречи, спартакиады, победы и другие радостные моменты. 

Об этом сообщила Татьяна Кириченко, председатель городского совета физкультурно-
спортивного общества «Украина» и городского спортклуба «Металлург». 

О К Р б й
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Инга ТОКАРЬ, контролер ОТК участка контроля и 
испытаний сырья горного департамента ПАО «Арселор-
Миттал Кривой Рог», призер фотоконкурса «Молодое 
лицо профсоюза»:

 – Сейчас не очень располагающее время для веселья, 
тяжелые времена и для нас, и для страны в целом. Но жизнь 
продолжается, бывают более-менее счастливые моменты. 
Один из них для меня был 28 июля. Тогда я впервые увидела 
свою фотоработу в перечне фотографий-фаворитов дня на 
международном сайте 500px.com. 

Я фотографирую с 13 лет. Уже накопился достаточный 
опыт: снимаю репортажи различных городских меро-
приятий, особенно люблю фотографировать спектакли. 
Мои работы печатаются в различных изданиях, их используют для оформления 
театральных афиш. Но вот пейзажные фото долгое время мне не удавались. Наша 
семья очень любит путешествовать, наслаждаться природной красотой Украины, 
от которой иногда просто дух захватывает. Естественно, хотелось не только «за-
печатлеть момент на память», а и суметь  передать свои эмоции другим, вызвать 
у них такое же восхищение. В конце 2014 года поступила на фундаментальный 
курс профессиональной фотографии в Нью-Йоркском институте фотографии. И 
вот – первые успехи. Конечно, еще многому надо учиться, но, знаете, ощущение 
победы, хотя бы такой маленькой, – это очень сильное чувство.

Андрей СТАРЕНКОВ, началь-
ник энергослужбы РУ-1 ООО 
«ПРОМРЕМОНТ», член проф-
кома предприятия:

– В 2015 году для профактива 
нашего предприятия профкомом 
была организована двухдневная 

поездка. Это была учёба на тему 
«Работа с документацией и веде-

ние деловодства в профгруппах и 
участковых комитетах» плюс экскур-

сии. Хорошим днем был сначала тот, когда узнал о 
путешествии с коллегами. Два дня поездки – 17 и 
18 октября – могу назвать счастливыми. Остано-
вились мы в Херсоне. Незабываемым был второй 
день. Мы ездили в историко-развлекательный ком-
плекс «Зеленые хутора Таврии». 

К слову, 2016-й год ожидаю с радостью. Потому 
что стану во второй раз отцом.

 Н а т а л ь я  А Х М И Р О В А , 
электромонтер сигнализации, 

централизации и 
блокировки же-

лезнодорожного 
цеха по обслу-
живанию объ-
ектов ЦГОКа 
ООО «ШЛЯХ-
БУД КР», пред-
седатель цехо-

вого комитета:
– Моя жизнь 

каждый день яркая. 
Если взять, к примеру, последний 
зимний месяц, то особенно радост-
ными были две субботы – 5 и 12 
декабря.

5 декабря я в составе творческого 
союза выступала на сцене Двор-
ца культуры «Центральный», на 
«Олимпиаде искусств» Централь-
ного ГОКа. Мы красиво исполняли 
песню о нашей любимой Украине. 
Зал очень тепло нас принимал. Апло-
дисменты вдохновили и подарили 
положительные эмоции! Результат 
наших стараний – мы вышли в фи-
нал. Он состоялся 12 декабря. Это 
тоже был наш день. Нас наградили 
Дипломом как «Лучший творческий 
союз». На «Олимпиаде искусств» 
вместе с Линой Ткач (предцехкома 
цеха по ремонту подвижного со-
става ЦГОКа ООО «Криворожрем-
спецтранс») и Инной Белик (пред-
цехкома УЖДТ ЦГОКа) выступаем 
каждый год,  но Дипломом были 
отмечены впервые. Я считаю, что 
это успех! Кстати, одним из первых с 
хорошим выступлением поздравил 
начальник железнодорожного цеха 
Виталий Падалка. Было приятно.

  Светлана  ТЮТЮННИК, ветеран труда ПАО «Ин-
гулецкий ГОК», до декабря 2015 года работала сепа-
раторщиком рудообогатительной фабрики №1:  

– О каждом дне 2015 года могу сказать, что он – луч-
ший. По жизни я – оптимистка. Весь год для меня был 
удачным. Поэтому считаю себя счастливым человеком.  
На фабрике трудилась 20 лет и всегда любила свою рабо-
ту. С коллегами – полное взаимопонимание, нравилось 
помогать молодежи (как наставник обучила не один 
десяток молодых рабочих, которые пришли на фабрику 
после техникумов и институтов – ред.).

  Самый памятный день в нынешнем году – 16 июля. 
В этот день в Днепропетровске, накануне Дня горняка и металлурга, Пре-
зидент Украины Пётр Порошенко вручал награды труженикам нашей 
отрасли. Неожиданно и приятно было получить орден княгини Ольги 3-й 
степени. Отрадно, что мой горняцкий труд оценен так высоко. Также было 
радостно слышать искренние поздравления коллег, руководства, друзей.  

 Мой дом – моя крепость. Горжусь взрослыми сыновьями, очень люблю 
трёх своих внучек. Каждый день, проведенный вместе, меня обогащает и 
дарит ощущение счастья.

Ирина ЗАЙЦЕВА, менеджер по 
административной деятельности СК 
«Молодость» ООО «Социальные ини-
циативы Криворожья», председатель 
цехового комитета:

– Сейчас, как никогда, мы все очень 
ценим мир. Поэтому то, что мы трудим-

ся в мирном городе, уже 
само по себе хорошо. Так-
же мне очень дорого всё, 
что связано с семьёй. Мой 
лучший день и прошлого, 
и нынешнего года – это 
18 декабря. В этот день 
родился мой внук Ваню-
ша Горбенко. В 2015 году 
ему исполнился годик. Все 
мои чаяния и надежды 
связаны с его будущим. 

Виктория ЯКОВЛЕ-
ВА, электромонтер связи 
горного цеха № 5 ПАО 
«ППП «Кривбассвзрыв-
пром», председатель 
ц е х о в о г о 
комитета:

–В наш 
дом за-
глянуло 
счастье. 
3 августа 
родилась 
внученька 
Каролина. 
Она у нас – 
долгожданная, поэтому 
радость необыкновенная! 

Страницу подготовили Наталья БЕСПАЛОВА и К. СНЕЖНАЯ.


